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Afstemning 

Fjerde næstformand (Niels Helveg Petersen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. ' ' 

Den næste sag på dagsordenen var: 
24) Anden behandling af lovforslag nr. L 192: 
Forslag til lov om ændring af lov om retssik- 
kerhed og administration på det sociale områ- 
de. (Diæter m.v. til medlemmer af ældreråd). 
Af socialministeren (Eva Kjer Hansen). 
(Fremsat 21/3 2007. Første behandling 29/3 
2007. Betænkning 3/5 2007). 

Der var stillet 3 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet'æn- 
dringsforslag. 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under et. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 2 forkastedes, idet 48 stemte 
for, 56 imod. 

Ændringsforslag nr. 1 betragtedes som bortfal- 
det efter forkastelsen af ændringsforslag nr. 2. 

Ændringsforslag nr. 3 forkastedes, idet 35 stemte 
for, 59 imod. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Fjerde næstformand (Niels Helveg Petersen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
25) Anden behandling af lovforslag nr. L 193: 
Forslag til lov om ændring af lov om almene 
boliger m.v. og lov om friplejeboliger. (Opgø- 
relse af Landsbyggefondens medfinansiering 
af nybyggeri m.v.). 
Af socialministeren (Eva Kjer Hansen). 
(Fremsat 28/3 2007. Første behandling 11/4 
2007. Betænkning 10/5 2007). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Fjerde næstformand (Niels Helveg Petersen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
26) Anden behandling af lovforslag nr. L 207: 
Forslag til lov om indfødsrets meddelelse. 
Af integrationsministeren (Rikke Hvilshøj). 
(Fremsat 12/4 2007. Første behandling 26/4 
2007. Betænkningen 10/5 2007). 

Der var stillet 118 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under et. 

Forhandling 

Bjørn Medom Nielsen (S): 
Der mangler 120 navne på den liste, vi har over 
de ca. 1.800 mennesker, der i dag skal have an- 
den behandling af deres statsborgerskabsret; 120 
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mennesker, som af tekniske årsager ikke fik mu- 
lighed for at komme med i denne lov; 120 men- 
nesker, som har haft en forhåbning -  det skal jeg 
senere vende tilbage til -  om at kunne blive dan- 
ske statsborgere ved dette Tings afsluttende de- 
bat lige før sommerferien. 

Vi har under førstebehandlingen diskuteret, 
hvad de 120 ikke får ved ikke at få et dansk 
statsborgerskab. Vi stillede en række spørgsmål, 
og der kan være nogle diskussioner om uddan- 
nelse og pensionsordninger og om rettigheder 
og muligheder for at købe fast ejendom. Det er 
nu ikke så vigtigt, for det, der er den alvorligste 
forskel på at have dansk statsborgerskab og ikke 
have det, er præcis de grundlovssikrede rettig- 
heder, som man opnår, herunder stemmeretten. 
Denne kan de ikke få, før de ved en lovgivning 
kommer med til næste år. Hvis nu statsministe- 
ren skulle få flimmer og udskrive valg i den her 
tid, vil de ikke have mulighed for at stemme. 

Det samme gælder værnepligten, som man jo 
siger ja til, hvor de her mennesker har sagt ja til 
at ville gå ind på de pligter, der er i vores sam- 
fund. 

Men det vigtigste argument for, at de æn- 
dringsforslag, som vi skal stemme om lige om 
lidt, bør nyde fremme, er, at i et af svarene, som 
integrationsministeren har givet udvalget, står 
der, at de 120 personer, vi her taler om, hovedsa- 
gelig er nogle, der har fået genoptaget behand- 
lingen af deres ansøgning efter et tidligere for- 
søg på at blive dansk statsborger. 

Det vil sige, at de ikke i perioden har kunnet 
opnå at bestå prøver og lignende. Det har de 
gjort gang på gang, og nu står de i den situation, 
at de må erkende, at nu er det ikke prøverne, 
men systemet, der står i vejen for dem. Anstæn- 
digvis bliver vi altså nødt til at få de her 120 med 
på listen. 

Kl. 14.15 

Simon Emil Ammitzbøll (RV): 
Det Radikale Venstre har sammen med Socialde- 
mokraterne stillet over 100 ændringsforslag til 
dette lovforslag om alle de personer, som des- 
værre ikke fik indfødsretsmeddelelse eller stats- 
borgerskab ved det lovforslag, som er her. 

Det, der er det afgørende, er, at der er tale om 
mennesker, som har opfyldt alle krav -  krav om 
ikke at have begået kriminalitet, økonomiske 
krav, sprogkrav -  alle de krav, vi stiller på nær 
reglen om den nye statsborgerskabstest. 

Hvorfor har de så ikke bestået testen? Det har 
de ikke af den simple grund, at testen ikke fore- 

lå, fordi Integrationsministeriet ikke havde gjort 
den færdig. Det vil sige, at regeringen og Dansk 
Folkeparti desværre har valgt at lade systemet 
komme før det enkelte menneske. Folk har ikke 
haft mulighed for at overholde reglerne, og der- 
for kan de ikke få dansk statsborgerskab nu. 

Så kan man sige: Nå ja, hvad kan et halvt år 
fra eller til gøre? Da vi diskuterede det her for et 
par uger siden, garanterede Venstres ordfører, 
fru Britta Schall Holberg, at der ikke ville blive 
udskrevet valg, inden disse mennesker fik en ny 
mulighed for at få statsborgerskab. Det er jo lidt 
spændende, om den ændrede politiske situation 
har ændret på Venstres løfte, eller om man sta- 
dig vil garantere de her mennesker, at de kom- 
mer til at stemme ved næste Folketingsvalg. Så- 
dan er der jo så meget. 

Derudover er der også en række job, som de 
desværre ikke vil kunne søge, fordi de ikke har 
et dansk statsborgerskab. Derfor har vi sammen 
med Socialdemokraterne stillet forslag om, at 
Folketinget giver en dispensation. Når det er så- 
dan, at det er vores skyld -  det politiske systems 
skyld, Integrationsministeriets skyld -  at men- 
nesker ikke kan få opfyldt deres berettigede for- 
ventninger, så bør Folketinget give en dispensa- 
tion. Det er det mindste, vi kan gøre. 

Og når det så er sagt, vil jeg gerne komme 
med en opfordring til integrationsministeren. 
Integrationsministeren gik nemlig slet ikke ind i 
den her debat, da vi førstebehandlede forslaget i 
Folketingssalen. Jeg synes egentlig, det ville 
være på sin plads, hvis vi kunne få ministeren 
herop på Folketingets talerstol og forholde sig til 
de problemer, som Socialdemokraterne og Det 
Radikale Venstre har påpeget, altså forholde sig 
til det ændringsforslag, som er stillet. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 forkastedes, idet 45 stemte 
for, 54 imod. 

Ændringsforslagene nr. 2-18, nr. 20-60, nr. 62-107 
og nr. 109-118 forkastedes uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. 18 vedtoges uden afstem- 
ning. 

Ændringsforslag nr. 61 vedtoges uden afstem- 
ning. 
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Ændringsforslag nr. 108 vedtoges uden afstem- 
ning., : 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Fjerde næstformand (Niels Helveg Petersen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
27) Anden behandling af lovforslag nr. L 141: 
Forslag til lov om ændring af lov om konkur- 
rence- og forbrugerforhold på telemarkedet. 
(Præcisering af reglerne om forsyningspligt og 
nummeroplysningsdata). 
Af videnskabsministeren (Helge Sander). 
(Fremsat 31/12007. Første behandling 9/2 2007. 
Betænkning 2/5 2007). 

Der var stillet 6 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under et. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Kl. 14.20 . 

Afstemning 

Fjerde næstformand (Niels Helveg Petersen): 
Jeg annullerer, og vi.stemmer forfra. (Der stem- 
mes om på grund af tekniske problemer) . - 

Ændringsforslag nr. 1 forkastedes/idet 2 stemte 
for, 98 imod. 

Ændringsforslag nr. 2-6 vedtoges uden afstem- 
ning. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Fjerde næstformand (Niels Helveg Petersen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
28) Anden behandling af lovforslag nr. L 179: 
Forslag til lov om ændring af universitetslo- 
ven. (Vejledning af studerende og afleverings- 
frist for speciale). 
Af videnskabsministeren (Helge Sander). 
(Fremsat 14/3 2007. Første behandling 30/3 
2007. Betænkning 9/5 2007). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Fjerde næstformand (Niels Helveg Petersen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 


